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Editorial
Llagostins i gambes

A
'mb el temps, Edume Roca guanyarà

en experiència i apendrà a diferenciar
una col'lumna d'opinió, com puga ser

aquesta, d'una notícia objectiva. És com dife
renciar un llagostí d'una gamba, al principi
costa però quan t'acostumes és fàcil.

Les seues declaracions a diversos mitjans de
comunicació analitzant la nostra passada edito
rial no s'entenen massa. A més, amb una faci
litat impressionant, es quedava tan ampla al
endosar-li els nostres comentaris a la Comissió
de la Fira Alternativa. Sí, nosaltres, com la
resta de benicarlandos i benicarlandes, ens sen
tim enganyats però això no és suficient per
col'locar-nos com o'rganitzadors de la Fira.

No tindrem Fira Alternativa i això és el que ens fa
més mal. Després poden sortir uns o uns altres a
donar explicacions però la realitat és molt clara. Les
festes patronals no han començat bé però tranquils
finalitzaran C01TI sempre, amb un preciós castell de

focs d'artifici.

Cartes dels lectors

Favoritismes a l'Institut Ramón Cid

Estimada directora:

M
algrat que m'ha costat molt decidir-me a escliure aquesta carta, al final ho he
fet. I és que gràcies a Deu la l1ibeltat d'expressió és una cosa que encara està
pennés en alguns mitjans, com ara aquest setmanari. Per qüestions obvies no

puc dir el meu nom, però espero, ~ue em creguen.
La meua carta té com a proposIt fer sentIT almenys una mica de vergonya a alguns

dels professors de l'Institut de Batxillerat Ramón Cid de Benicarló. La meua queixa es
basa en proves demostrades de clara discriminació. En llocs com aquestos, pareix men
tida, però encara flllciona la "llei de l'enxufisme" i el "peloteo". Jo em pregunto per
què a segons quines persones sobrepassant un 4'5 queden suspeses d'una detenninada
assignatma i per què altres persones amb menys d'un tres estan aprovades ... Per lo vist
encara funciona alió de que si lm pare coneix aun professor el fill sempre té les de
guanyar. Ja és hora que comence a primar la llei de l'esforç i no la dels llimpia-jaque-

tes...



'UPV es reuneix amb el President de la Diputació
-----------------REDACCIÓ

Els nacionalistes locals
d'Unitat del Poble
Valencià, UPV, es van

reunir el passat dimmts amb el
President de la Diputació,
Cm'los fabra.

Fabra es va mostrar
"molt receptiu i ràpi
dament es va interes
sar pels diferents
aspectes de l'actuali
tat benicarlanda"

Enric Moya, líder local
d'UPV, va asseurm' als mitjans
de comunicació en Wla roda de
premsa que Fabra es va mos
tTar "molt receptiu i ràpida
ment es va interessar pels
diferents aspectes de l'actua
litat benicarlanda",.

Un dels temes tractats va
ser el de 1'abocador manco
munat de Cervera. Fabra va
analitzar tots els problemes
que han aparegut en els daners
eshldis. "Inicialment, va PW1
tualitzar Moya, era el lloc
ideal per les característiques
del subsòl però l'aparició de
pous d'aigua prop del lloc

destinat a l'abocador pot fer
replantejal' el projecte ini
cial". A més algunes de les
zones no tenen les caracteríti
ques d'impermeabilitat ade
quades.

Els representants d'UPV
també van parlar amb el
President de la Diputació del
projecte de l'escorxador.
Segons Enric Moya "hauria
de sel' un escorxador per a
tots els pobles del Baix
Maestl'3t".

Un dels projectes que més
va iLlusionar Cm'los Fabra va
ser el projecte cultural del
Convent de Sant' Francesc.
Moya va afinnar que "el tre
ball que s'està realitzant és
molt ambiciós i per tant no
es podrà acabar en dos
anys", menh'e va demanar al
President de la Diputació "lm
compromís seriós d'actuació".

"'El treball que s'està
realitzant és molt
ambiciós i per tant no
es podrà acabar en
dos anys"

Fabra va prometre, sempre

segons Moya, "incloure en els
presupostos de 1997 una
important ajuda econòmi
ca". La idea plincipal és la
d'utilitzm' el remodelat
Convent per desenvolupar
diverses activitats culturals

EL tema lingi.Ustic tmnbé es
va posar sobre la taula. Ací els
nacionalistes d'Unitat del
Poble Valencià van demanar la
"creació a Benicarló d'un
Gabinet Lingüístic que s'en
carregue de contribuir a la
normalització del valencià,
ja que la situació actual
deixa bastant a desitjar".

DPV exigeix la crea
ció d'un Gabinet
Lingüístic al nostre
poble

El Regidor de Medi
Ambient, Xavier Rodríguez,
laJllbé va estar presenta a la
roda de premsa i va assegw'ar
que estava al COlTent "de la
fuga produïda a l'emissari
submarí" alhora que va exigir
"la rcssolució de totes les
seues mancances".

Lerma critica la poca activitat de la Generalitat en la seua visita a Benicarló

16 ÀLEX GOZALBO

L'expresident de la
Generalitat Valenciana
i actual Secretari

General del PSPV-PSOE, Joan
Lenna, va oferir el passat dis
sabte 1ma roda de premsa al
Parador de la nostra localitat.

El diligent socialista, acom
panyat per altres personalitats
com Toni Beltran, Avel·Jí
Roca, Olga Mulet o 1. Ramón
Tiller, va fer un balanç de l'a
portació del Partit Popular al
País Valencià. Segons afinna
va "el més destacable és la
seua poca activitat. Això es
!lQt _pn f'1 ,!p~;ll'qr;'s m? ,t!'~t

pel' temes tan importants
com la sanitat o l'educació".

Joan Lenna també es va
mostrar contrariat per l'actual
situació de RTVV, ja que
"Canal 9 no està complint les
directrius pel' les quals es va
crear, és a dit; la plana nor
malització lingüística i la
potenciació de la cultura
valenciana. Gairebé tota la
producció autòctona -va con
tinuar- és en castellà".

El Secretari General del
PSPV-PSOE ve eludir en tot
moment les afinnacions que el
col'loquen com a futurible
cmldidat a la Presidència del
Govem Estatal.

Lenna també va analitzar la
situació del Baix Maestrat i,
tot i que va reconèixer que en
la seua època com a president
va visitar poc les nostres
terres, va destacar "les moltes
possibilitats que ofereix una
terra tan rica en tots els
aspectes" com la de
Benicarló.

L'Hospital de Vinaròs va
ser un altre dels temes tractats.
Lerma va exterioritzar la seua
satisfacció per la seua ímplan
tació i es va mostrar "contrari
a la seua privatització ja que
no sóc partidari de privatit
zar els serveis bàsics". Tot i
que el PSOE va privatitzat

algunes empreses, Lerma va
dir que no es comparable amb
l'onada plivatitzadora que vol
realitzar el Partit Popular.

El diligent socialista es va
mostrar partidmi de realitzar
pactes amb Esquerra Unida
del País Valencià als ajunta
ments de les nostres comar
ques per crear "majories pro
gressistes que atul'en l'avanç
de la dreta més consevado
ra".

Al finalitzm'la xalTada amb
la premsa, Lerma va passejar
pels caners de Càlig i, més
tard, es va desplaçar fms La
Jana per inagurar la nova seu
del protit socialista.
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Ruiz Mateos podria comprar Palau Prevenció del
càncer de mama

Comencen les obres per prolongar l'Avinguda
Yecla fins l'Avinguda de les Corts Valencianes

REDACCIÓ

E
l popular i sempre polè
mic empresari José
María Ruiz Mateos

podria fer-se amb l'empresa
local Muebles Palau S.A., poc
temps després del seu tanca
ment. De moment les negocia
cions encara no estan massa
avançades però qualsevol pos
sible solució és contemplada
amb molta esperança per tots
els treballadors que van quedar
a l'atm.

Com ja va infonnar LA l'e<.
l'emblemàtica empresa de
mobles es va veure obligada a
tancar les portes el passat dia I
de juliol, després que nofructi
fiqués la possibilitat de crear
1ma S.A.L.

Ara, tan sols unes setmanes
després, ha sorprés l'aparició
de Ruiz Mateos, tot i que l'em
presati ja ha adquirit diversos
negocis a la nostra zona, com
per exemple 1'Apatthotel
Casablanca, situat a
l'Avinguda Papa Luna.

La publ icació local "El
Diatio" fins i tot especulava
amb la possibilitat de l'atTiba
da de l'empresari en els prò
xims dies per negociar el

h ÀLEX GOZALBO

Aquesta setmana han
començat les obres per
millorat· les conex.ions

entre diversos canoers de la
nosl1"a ciutat.

La intenció és la de
prolongar t'Avinguda
Yecla, enllaçant-la
amb el carrer Doctor
Coll

tTaspàs de la factoria, aprofi
tant les seues vacances a
Peníscola.

Ruiz Mateos ja ha
adquirit diversos
negOCIS a la nostra
zona

L'home de la presindenta
del Rayo Vallecano, equip de
futbol de primera divisió,
encara confia en el resorgi
ment d'una empresa que tot
hom es resigna a veure defini
tivament tancada, després de
tants anys liderant el sector del
moble al País Valencià.

La intenció és la de prolon
gar l'Avinguda Yecla,
enllaçant-la amb el carrer
Doctor Coll. D'aquesta fonna
s'unirà el Passeig Mat'ítim de
fOlma directa amb el caner
Doctor Flémmg o l'Avinguda
de les Corts Valencianes.

Aquestes remodelacions
millorat'an les conexions entre
els carrers de la zona, oferil1t
noves possibilitats.

Especialment important
serà la unió, a l'alçada de
l'Institut de Formació
Professional, atnb el recent-

Al tancament de la nostra
edició no vam poder parlar
amb cap representant de l'em
presa Muebles Palau S.A. per
esbrinar si les opcions de com
pra són realment certes.

La situació de la indústTia
del moble a Benicarló no està
passant per un bon moment i el
problema es' podlia agreujar
encara més si a la propera Fira
del Moble no funcionen bé les
coses. El futm de moltes de les
empreses benicarlandes i dels
seus treballadors està condi
cionat als resultats econòmics
que puguen obtenir a l'esmen
tada Fira del Moble a celebrar
en els pròxims mesos.

ment remodelat Passig
Marítim, ja que descongestio
nat'à el tTànsit de la zona aug
mentant les possibles vies
alternatives. El Passeig
Matítim agafa a l'estiu un gran
volwn de trànsit i per tant era
necessàJia 1ma millora de les
seues conexIOns.

El desenvolupament de les
obres està sent molt ràpid ja
que l'enderrocament dels edi
ficis afectats s'ha fet amb molt
poc temps, evitant possibles
molèsties.

REDACCIÓ

A
un ritme de 58 perso
nes diàries, totes les
dones d'entre 45 i 65

anys de Benicarló hauratl de
passar per l'Hospital General
de Vinaròs per fer-se una
mamografia.

Aquestes visites s'inclouen
dintre del programa de pre
venció del càncer de mama de
la Conselleria de Sanitat i
Consum de la Generalitat.
Aquesta campanya realitzarà
una mamografia cada dos
anys. D'aquesta manera es
detectarà de f01111a precoç
qualsevol possible anomalia i
s'augmentaran les gat'anties
de la seua curació.

Les exploracions, total
ment inofensives, es realitzen
en un espai molt curt de
temps i des de diferents
àmbits s'ha intentat facilitar
el transport a les dones afecta··
des per no creat· molèsties.

Benicarló tindrà
una oficina del
Servei Valencià

de Treball
REDACCIÓ

L
'ajuntatnent de la nos
tra localitat està ulti
mant detalls per deter

minar la ubicació de l'oficina
del Servei Valencià de
Treball.

Amb la visita del director
d'aquest servei, Ramón
Ceballos, a Benicarló es va
presentar el projecte d'àmbit
comarcal. L'objectiu inicial
va més encaminat a encat1ilar
les ofeltes de treball que no
pas a generar-ne de noves.

L'alcalde Jaime Mundo va
assegurat· que "aquesta ofici
na permetrà canalitzar
millor les ofertes de treball i
generar noves opcions, ja
que l'institut de l'INEM tan
sols es dedica a estudiar l'a
tur".



Si vols veure la tella Folo-denúncia puhlicada,cnvia-la a

'" \I". k g",~u el Sant Francesc, 95 Benicarló

J
a ens l'han amarrat. Es veu ques aquestos de la
LUTE (els llumeros) tenen temor que ens fuja
l'ermita o que se'ns l'emporte un temporal de

llevant. Per això des de ja fa un cert temps que estan
intentant lligar-la amb molts, molts de cables, més
dels que es veuen en la foto. Ara per festes quan
aneu a veure els bous atureu-vos i mireu-ho.
De passada aprofiteu i entreu a visitar el Santo
Cristo i demaneu que no vinguen temporals i que
lleven tots els cables. L'ermita no és que siga d'un
gran valor artístic però és 1'única que tenim i mereix
un respecte. Així que cables fora. Amén.
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Més cultura

Sembla que per fi la nostra ciutat està
assolint allò que Telecarlón va
acunyar com "Benicarló, capital

cultural del Maestrat" ara farà un parell
d'anys, i això ha estat possible no només a
la mateixa vitalitat de les entitats culturals
de la ciutat, sinó també en gran mesma al
treball que ha realitzat des de la seua cre
ació l'Organisme Autònom de Cultura.

Cal felicitar totes les persones
i associacions que s'han vin
culat en l'equip de treball de
l'Organisme Autònom

Un organisme que va assumint pro
gressivament al seua obligació de poten
ciar, promocionar i difondre les diferents
manifestacions culturals que les entitats
van programant al llarg de l'any, així com
també la planificació d'altres activitats
que ara per ara cap associació hi pot fer
per si sola, com és el teatre per exemple.

Per aquest motiu cal felicitar totes les
persones i associacions que s'han vinculat
en l'equip de tTeball d'aquest organisme
més enllà de buscar-hi una major subven
ció per a la seua entitat, i al mateix temps
a l'equip de govem del PP que ha apostat
decididament per aquest projecte de futur
que ens ha fet gaudir en els últims mesos

de concelts organitzats per la Coral i la
banda de M' sica, de conferències i l'expo
sició de fotografies mediambi.entals
d'Alambor, l'exposició de Goya gràcies al
Centre Aragones, la l Trobada Solar de
GEA i Alambor, l'exposició de reprodu
cions d'obres de Picasso o l'exposició del
concurs de dibuix i pintura assumides pel
mateix orgémisme, i moltes mÈs altres
activitats que farien massa llarg aquest
lli stal.

Ara bé tota part positiva, com no, té
també una palt negativa que no cal, ni
podem ni volem, amagar-la per tal que
tant l'ajuntament com l'organisme pre
guen bona nota d'ella per a buscar les
solucions més adients a la problemàtica
que presenta cadasclma de les manifesta
cions culturals, i sobretot a les mancances
que actualment hi té la ciutat de Benicarló
en infraestructura cultural que ara per ara
no facilita gens la planificació acurada
d'aquestes activitats sense tindre interfe
rencies constants d'associacions i d'espai.

Aquest mal no ens bé de nou a ning' i
que des d'ací no descobrim ara, ja que tots
sabem quina ciutat tenim i les deficien
cies que presenta sobretot en materia d'es
pais culturals, i que gràcies a l'AuditOli
Municipal que soluciona minimament el
tema de la música i les sales de la Caixa
Rmal per a conferències i exposicions la
vida cultmal de la ciutat va sobrivivinl.
La resta o és massa deficient com el Casal
MlU1icipal o massa gran com la sala de
conferències d'IFP'

Per això l'Organisme Autònom de
Cultura ha de prioritzar com una de les
seues tasques el pressionar l'equip de

govern municipal per tal que agilitze les
solucions més vàlides i profitoses en
temes d'espais culturals, així caldria apro
fitar els baixos de l'ajuntament vell per a
fer-hi una sala d'exposicions, la sala gran
de dalt de la Camara Agrmia per a fer un
espai de conferències, l'església del
Convent de Sant Francesc habilitar-la per
a teatre ja que l'Auditori no serveix per
aquest fi, cal també demmlar l'obertura
del caner Heman COltés fins la mar per a
facilitar l'accés a l'auditori i més ara que
tmnbé és conservatori de música i podria
també acollir una filmoteca, aconseguiria
cessió almenys des de ]a casa del
Mm-qués com un museu etnològic, recu
perar les drassanes per a fer lm museu de
la mar, etc.

Pressionar l'equip de govern
municipal per tal que agilitze
les solucions més vàlides i
profitoses en temes d'espais
culturals

Realment feina n'hi ha molta, idees
també, només falta la voluntat política
d'assumir aquestes urgències culturals
com una plioritat, ja que Benicarló ara per
ara, malgrat la seua gran vitalitat, és
massa pobre en ofelta d'activitats cultu
rals fora de les associacions ja que no
poden fer programacions de teatre,
museus, filmoteca, música, exposicions
impor~ts, etc per manca de diners i
d'espai.



Gran qualitat del Festival de Bandes
J6 MINlSY1UL

E
l VIIlé. Festival de
Bandes de Música
organitzat per la

Societat Musical "Ciutat de
Benicarló" va resultar una
bona demostració de
l'exceHent moment en què es
troben les bandes de música.

Actuaren l'Associació
Musical de Sant Jordi, que
baix la direcció de Pascual
Arnau Beltnín, va interpretar
"Gloria al pueblo" de P.
Artola, "Rapsodia Valenciana"
de M. Penella i "Cinco
Minutos con Cole Porter" del
mateix autor. Aquesta banda
fundada fa pocs anys té 45
músics i amb lm so molt ben

treballat pel seu director que
posa de relleu el resmgir de les
bandes a tots els pobles del
Maestrat, amb estil i fOl1TIeS
actuals.

En segon lloc.escoltarem al
C.LA.C. de la Vall d'Uixó, la
banda amb més guardons de
tota la província, i que amb 90
places baix la batuta de José
Vte. Ramón Segarra interpretà
"Lagartijil1a" de J.Marín, düi
gida per Jaime Rebollar, que
va estar invitat pel director
titular, ja que Rebollar fou el
fundador d'aquesta banda l'any
1973. Una obra d'estTena abso
luta a Benicarló "La Sombra
del Cruzado", poema simfònic
de Ferrer Fernín; l'autor entre
el públic assistent va rebre un

fort aplaudiment per aquesta
espectacular obra amb molta
càrrega de percussió i ritme i
que el C.LA.C. va interpretar
de manera magistral.

La tercera obra fou el prelu
di de "La Revoltosa" de
R.Chapi, obra molt coneguda
interpretada amb velocitat
molt justa i amb esplèndid so.

Va pujar a l'escenari la
Banda de Música "Ciutat de
Benicarló" que baix la direc
ció de Jaime Rebollar inter
pretà "Traner" de Talens. Una
obra d'estTena per la banda
"Higlights from Chess" de
Ulvaeus-Anderson amb arran
jaments de Johan de Meij que
és una meravellosa recopilació
de diversos temes d'aquest

musical, i que la Banda li va
traure un gran resultat; va
acompanyar al sintetitzador
electrònic Pau Anglès.

Per a finalitzar la Banda
interpretà "Bella ltalia", de
Hans Kolditz, Lm recull de
rnelodies d'aquell pais on la
Banda "Ciutat de Benicarló"
estarà donant uns concerts
quan aquest article aparega a
la llum.

En reSUlTI un gran concert
en el qual va gaudir el públic
present que omplía la plaça i
que la Banda "Ciutat de
Benicarló" va cuidar amb
molta cura i amb formacions,
sense cap mena de dubte, de
més qualitat musical cada
vegada..

S'obri la matrícula del Conservatori
REMÉS Horaris: Mare de Déu del Carme

El curs vinent el
Conservatori de
Música local oferirà els

diferents cursos de música ofi
cials al nostre municipi. Molts
alumnes s'estalbiaran, doncs,
la necessitat de viatjar fins
Castelló per obtenir els dife
rents títols.

Les matricules per al proper
cms 96-97 del Conservatori de
Música de Benicarló es
podran dm a tenne a l'acadè
mia de música, situada a
l'Auditori Municipal del
carrer València.

Divendres, 26 de juliol des
de les 17 fins les 20 hores

Dissabte, 27 de juliol des de
les 10 fins les 13 hores

DimaIts, 30 de juhol des de
les 17 fins les 20 hores

Divendres, 2 d'agost des de
les 17 fins les 20 hores

Dissabte, 3 d'agost des de
les 10 fins les 13 hores

Dil11aIts, 6 d'agost des de
les 17 fins les 20 hores

Divendres, 9 d'agost des de
les 17 fins les 20 hores

Dissabte, 10 d'agost des de
les 10 fins les 13 hores

REDACCIÓ

B enicarló, i molt espe
cialment les persones
que viuen al calTer del

Carme, va celebrar el passat
dimaIts la festivitat de la Mare
de Déu del Canne.

Durant tot el dia es van
organitzaI" diversios actes
entre els qual no va faltar la
popular dansa del "Ball del
Carrer del Carme", molt arre
lada entre els benicarlandos. A
més el Grup de Danses
Renaixença, acompanyat per
tabals i dolçaines, va oferir al

públic altres balls autòctons de
la nostra zona.

Més tard la imatge de la
Verge va arribar al carrer benj
car"lando, perfectaInent orna
mentat pels veïns amb bande
retes, on el nombrós públic va
dificultar els seus moviments
al llarg de tot el caner benicar
lando.

Finalment la celebració es
va cloure amb un sopar i una
verbena, on cadascú va ballar
fins l'hora que va voler. Això
sí amb una marxa impressio
nant digna de ser elogiada.

El millor magazine

La millor informació

La millor
6' •

musica



Sens dubte estem creant
W1S xiquets i lU1es xiquetes
que a aquest pas f01jaran Ulla
societat molt més individualis
ta que l'actual. No seria millor
tindre més paciència i donar
los una oportunitat per gaudir
com ho feiem nosaltres quan
erem menudets?

Estem creant uns
xiquets i unes xique
tes que a aquest pas
f01:jaran una societat
molt més individua
lista que l'actual.

que juguen amb els amiguets
perquè no vols una guarderia i,
a més, et deixen la casa feta un
espant. Si juguen al calTer ens
molesten perquèfan soroll i
dificulten el trànsit. .. Llavors
decideixen anar a jugar a l'es
cola més propera, però alllb
tatita mala fortuna que hi ha
una àvia rabuda que es vol
ficar en tot, i Ja primera cosa
que se li acudeix és telefonar
cada dos per tTes a la policia
local.

Són xiquets, què poden ter
més que jugar? Sempre ens
queixem dels videojocs, però
és que es l'única sortida que
els queda a banda de la tele.

~ \I~k g~

la veu del teu poble

Dins dc casa ens incomoda

Recordo quan era
menudeta, tots ens
reuniem a baix al
carrer i allí jugàvem

Quins temps aquells!

No ha passat tant de temps
des d'allò i ja ens trobem que
aquella experiència, ara per
ara, s'ha convertit en quelcom
vertaderament difícil de fer
realitat. Ens queixem dia
darrere dia del fet que els
xiquets estiguen pendents dels
videojocs, però és que poden
fer moltes coses més?

¡4J Not.Mí OAdS

Ens queixem dia
darrere dia del fet que
els xiquets estiguen
pendents dels video
jocs, però és que
poden fer moltes
coses més?

Encara metm recordo
quan era menudeta, tots
ens reuniem a baix al

carrer i allí jugàvem al "esco
dite", a bate, feiem CalTereS,
saltavem a la comba...

que implica un repte per a pro
peres edicions.

Si ara se'n parla de la Fira
Alternativa, no és per voluntat
de la comissió de festes sinó
perquè un ref:,r:idor va observar
la seua absència en l'esborrany
del programa i perquè nosal
tres en data 27 de jW1Y van
enviar uua Calta a la Regidora
Presidenta de la Comissió de
Festes.

Aquesta despreocupació
mostrada pels responsables de
les testes de Benicarló ens ha
obligat als organitzadors de la
Fira a agafar-nos un any sabà
tic. Si tot haguera anat com
Déu mana, enguany tindríem
Fira.

La Fira Alternativa pot
agradar o no a la comissió de
festes, això poc ens importa,
però nosaltres des d'aquestes
línies agraïm a tota la gent,
molta gent, que tots aquests
anys a pujat a la Fira a apren
dre, compartir, veure i - per
què no?- a comprar alguna
coseta.

Una cosa volem deixal' ben
clara: si enguany no tenim
Fira no és per culpa nostra.

De cara a l'any que ve...
Qui ho sap? Nosaltres espe
rem que ens diguen alglU1a

. . .
cosa, ara Ja ens coneIxen, I SI
no ens diuen res buscarcm
altres dates i altres mitjans i
intentarem organitzar-la.
Ofcrtes de pobles veïns per a
muntar-la ja en tenim.

El món no s'acaba, una Fira
sc'n va i una altra vc... , la del
vi. Allí podreu alternar amb
un gotet a la mà.

Benicarló, 18 de .juliol del 96

~ Vet< k g~, 1q k jtLl k 1116 ~ ¡:;-]
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No tindrem Fira Alternativa

LA COMISSIÓ DE LA FIRA

Ja que en aquests dies
s'està parlant molt de que
no es fa la Fira

Alternativa, la comissió orga
nitzadora d'aquesta vol mani
festar els motius pels quals
enguany no es durà a tenne.

Els primers anys que es va
organitzar la Fira la comissió
de festes va donar total sUPOlt
a aquesta activitat. Amb el pas
dels anys, la cosa es va anar
gelant i hem an-ibat a un punt
en què el desinterès de les últi
mes comissions de festes ha
estat total. Tanta ha estat la
manca d'interès de l'actual
comissió de festes, que no
sabien qui organitzava la Fira
Alternativa, ni tampoc els
importava, prova d'això és que
en l'esbolTany del seu progra
ma de festes no hi figurava.

En acabar la Fira del 95, els
organitzadors de la F. A. van
decidir que Ima vegada cobra
ren l'aportació de la comissió
de festes liquidarien els deutes
i començarien a lTeballar per
al 96.

Se'ns va dir que quan hi
hagueren diners se'ns avisaria.
Encara esperem l'avís. Ahir,
en data del 12 de juliol, vam
rebre el taló. Cadascú que
pense el que vulga. Això és
lliure. No es pot mlU1tar una
Fira Alternativa en quinze
dies. Es podria muntar un
mercadet, però una Fira
Alternati va és una altra cosa:
Ima Fira Alternativa és un lloc
de trobada de persones i
col.lectius que apo!ten altres
valors al viure de cada dia.
Molts d'aquest valors que la
Fira proposava en els seus ini
cis ja han estat assolits, cosa

estudio
C~_ &

Fotos en una hora
Atención novios, regalamos un sensacional video de boda

P!aZ3 Mercada, 1 Tel. y fax 47 14 32 • 12580 BenicarlóL-.- -=-- --.J
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Viure la mar?

E
l mussol tenia la intenció de seglúr
reflexionant, aquesta setmana,
sobre les Fires de les festes patro

nals, però al llegir una notícia apareguda
a diferents mitjans de comlmicació locals
li ha fet ajomar el seu segon lliurament
centrat en la Fira d'atraccions per a més
endavant.

La infonnació que ha deixat perplex al
mussol no ha estat en sí la sobreimportàn
cia que se li vol donar a l'activitat "Viure
la mar", o segona part de l'Escola de Vela
a Benicarló, que l'Organisme Autònom
d'Esports ha organitzat per aquest estiu en
col·laboració amb altres entitats públiques
i privades per tal d'acostar als humans d'a
questes tenes a un element moltes vega
des oblidat i despreciat com és la seua
Mar Mediterrània, sinó el nombre de 200
participants en aquesta activitat, és a dir si
aquests cadellets humans eren només del
primer tom o estaven repartits entre les
tres possibilitats de viure la mar.

El mussol malgrat intentar traw'e algu-

na lIwn tant de les mateixes infOtmacions
periodístiques com de les declaracions del
responsable polític, només ha observat
que tots li donaven una gran importància
a aquesta escola de vela pel que suposa
però ning' feia cap referència per tal d'a
clarir com una xifra tant alta de xiquets
podien practicar aquest esport de vela
durant dues setmanes en Wl sol tom o en
els tres ofe11ats.

No hi ha els mitjans adecuats
per a fer l'Escola de Vela

Però el mussol en el millor dels casos;
és a dir uns 70 xiquets per tom (d'ells uns
40 externs perquè venen de fora de
Benicarló i uns 30 interns perquè són de
la ciutat segons paruales del regidor d'es
ports), no comprén com es pot anibar a
conéixer i practicar l'esport de la vela
només amb dos velerets, dos piragües i
quatres taules de surf cedits a l'organisme
per la flllldació Bancaixa de la seua futu
ra Escola del Mar, a no ser que aquesta
activitat siga inminenment teòrica amb
algunes gotetes de pràctica, ja quç per
molt que ho vulgen només uns deu infant

poden utilitzar aquestes embarcacions al
mateix temps mentre els altres deuen
aprofitar el temps per mullar-se a l'aigua.

Ara bé, el mussol no entén com, davant
una situació com aquesta, els responsa
bles dels cadellets humans que han hagut
de pagar uns diners per tal que els seus
fills practiquen l'espol1 de la vela encara
no han dit res públicament d'una activitat
on l'ajuntament, segLu'ament per a millo
rar el seu balanç econòmic de la seua
campanya Escoles Municipals d'Estiu, no
hi ha posat cap control ni mesma en el
nombre de participants per tal de garantit
zar que tots puguen viure la mar amb unes
condicions adients amb els pocs recursos
materials disponibles enguany.

El mussol només troba explicació a
això si la majOtia d'humans han inscrit als
seus fills per la raó que era l'única escola
del programa que els oferia la possibilitat
de guardelia estival, és a dir que durant
tot el dia l'ajuntament es fa cm'ec de la
cura i manteniment dels seus fills amb un
baix cost, encara que no aprenguen i
naveguen gens, i que només viuen la mar
nedant a la platja del Monongo amb ban
dera blava inclosa.

L~ \I~ k g~
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niència, com mana la tradició
llauradora benicarlanda, de no
tallar les hortalisses per a les
amanides massa menudes ja
que malbaraten lUla bona pre
paració i banejen massa textu
res i gustos hem de donar-los
una dimensió justa.

Quan tot siga al boi amani
rem amb LLlla mica de sal i oli
bo remenm'em una mica, per
afegir-li després la tonyina.
Aquesta podra ser fi'esca o en
conserva, tot dependrà de les
apetències gastronòmiques
dels comensals. Si és fresca la
torrarem a la plmlxa lleugera
ment perquè no es resseque i
la disposarem a traços damunt
de les hOltalisses encara tèbia,
Amb aquesta modalitat hau
rem de ser implacables i men
jar-la aviat. Tot anirà millor
amb un blanc sec del Penedés.

Convé recordar la
conveniència, com
mana la tradició llau
radora benicarlanda,
de no tallar les horta
lisses per a les amani
des massa menudes

Amanida de tonyina
J6¡ Lo N!flNflvISSIXR MAJOR

Necessitarem unes tomates
madures de cam fenna i gus
tosa que nodreixquen el plat
d'aquell punt d'aigua que ens
el farà encara més adequat.
Pelarem aquestes tomates i les
disposarem en una font a la
qual afegirem una ceba grossa
tallada en llunes que siga
d'una dolçor extrema, A tot
açò convindrà posar-li també
un encisam de fulla ben tendra
i blanca que tallarem atroços
no massa menuts, En aquest
punt convé recordar la conve-

Una llava possibili
tat d'alleugerir la
xafogor estiuenca

amb unes menges d'allò
més refi-escants. Ens ani
mm'em a preparar aquesta
amanida amb una bona
dosi de senzillesa i sana
precarietat en els elements.

UGT valora
positivament
l'IPC de juny

REDACCIÓ

El departament
d'Imatge I

Comunicació de la
Unió General de
Treballadors, UGT, ha fet
públiques aquesta setmana les
seues valoracions sobre l'IPC
del mes de juny al País
Valencià.

Les dades són positives ja
que l'IPC ha baixat un O' 1%,
just al contrari de l'any pas
sat, quan vml augmentm' un
0'1%.

Segons la UGT a les dades
positives de la inflació de
jW1Y ha ajudat la moderació
salarial.

Si en els propers mesos es
dóna una tendència continua
da de successius descensos de
l'IPC ens aproparem més als
criteris de Convergència de
M.aastlicht.

Segons la UGT, si es
manté el descens en el nivell
de preus s'obriran noves
espectatives positives. El des
cens de preu d'alguns ali
ments, com la patata i l'oli, i
dels preus Ï1ldustrials podria
facilitar nous descensos de la
inflació a cwt tennini.

Sol-liciten
ajudes per als

ramaders
LA UNTÓ DE LLAURADORS

El Comité de Ramaderia
. de la Unió de

Llauradors i
Ramaders-COAG del
Maestrat va fer pública, en un
comunicat de premsa, la seua
preocupació per l'efecte que
està produInt el descens del
conSW11 de carn de vedella,
degut especialment a la mala
tia de les "vaques boges".

El ramader no pot vendre
els seus animals ja que no té
compradors. La situació s'a
greuja quan el ramader ha de
vendre el seu producte a qual
sevol preu. Això provoca
grans pèrdues econòmiques.

Cal recordar que moltes
famílies del Maestrat depenen
econòmicament de la seua
producció de cam

La Unió de Llauradors i
Ramaders-COAG del
Maestrat ha sol· licitat a la
Conselleria d'Agricultura i
Medi Ambient que s'adopten
mesuresper intentar solventar
aquesta situació dificil.

Els ramaders del Maestrat
es van manifestar davant del
Ministeri d'Agricultura el
passat dijous dia 18.

V Hola soy Inma, la secretaria del alcalde, lIamaba para deciros que en la paginas de deporte se observa que las personas que
escriben hacen referencia constantemente al Camp Mwucipal de la Carxofa, cuando el nombre conecto es el de Campo Municipal
a secas.

V M'agradaria saber quan posaran semàfors a l'encreuament de l'Avinguda Alcalà amb el caner Jacinto Benavente, Els veIns

de la zonaja em vist diversos accidents. Fins ara, sortosament, no hi ha hagut víctimes m0l1als però la g1Uaja s'ha emportat diver
sos cotxes esclafats.

El vostre telèfon és el 47 53 60
Hem posat a la vostra disposició un contestador automàtic perquè hi deixeu les vostres opinions, qúeixes i sug

gerències, Cal que deixeu el vostre nom i número de document d'identitat (aquestes dades seran confiden2ials'inomés



Abierto
viernes, sabados

y vísperas de
festivos

El servei més sol, licitat és el de la prem
sa, mentre que els llibres més demanats
solen ser els de novel'la, infantils i de
divulgació.

L'any passat es va aconseguir anibar a
una mitjana propera a les 100 persones dià
ries, xÍÍia que s'espera superar aquest any.

Aquells que més disfmten són els més
menuts ja que es poden reu'obar amb tots
els seus herois ficticis i evadir-se un poc de
la monotonia de la platja.

Aquest és el tipus d'iniciatives que
s'han de potenciar per promome el turis
me. Cal augmentar l'oferta d' ocí i si pot ser
amb iniciatives que potencien la cultura
molt millor ja que matarem dos pardals
d'un tret.

Baile
de salón

, I ••

CI'Joclnto a&ooveote. 1"2
Tol. (9<14 H729 71
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TAPES
ENTREPANS
APERiTIUS

Servei de biblioteca al Morrongo

edl
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@rrf!¡;:\1Jmn@fil

I Angel Gilabert Rodn'guez ~

Corts Valencianes. 15 baJos
Telófono V F&x 9641 47 11 67 12680 BENICARLÓ (Castellón)
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REDACCIÓ

C
om l'any passat, la Regidoria de
Cultura de Benicarló ofereix a tots
aquells que es desplacen fitis la

platja del Monongo la possibilitat de dis··
frutar del plaer de la lectura.

La instal'lació de la Biblioteca del Mar
és un servei que permet als turistes i als
ciutadans de Benicarló llegir des del diari
del dia fins un apassionant llibre. Existeix
un servei de prèstec que et pelmet fins i tot
emportar-te els teus llibres predilectes per
continuar la lectura a casa.

L'experiència de l'any passat ha pennés
millorar sensiblement l'oferta ja que ara es
coneixen un poc millor els gustos de la
gent de cm'a a 1'estiu.

Que vosté amic lector és una persona
previsora i no deixa res a l'imprevist i ho
té tot assegurat? Doncs em permetrà que
li d.iga que tm11bé ha begut oli, efectiva
ment, l'home o la dona interessats en la
seua seguretat futura li diran que no ha
uiat la companyia adient, la millor casa
assef:,'Ufadora és naturalment la que ell o
ella representa.

Els nous profetes de
l'Apocalipsi són venedors
d'assegurances

Li ho demostrarà mnb xifres a la mà,
que vostè s'haurà de creure a no ser que.
siga un expeJt en lleis o en economia, ja
que, francament, no el veig a vostè
endinsant-se en la lectura dels l1m'gs
contractes plens de lletra xicoteta que és
la que realment i.mpOlta. Si els he de ser
franc, tal com estan les coses em resul
tava més atractiva la divina providència.

Aleshores em pennetrà que li diga
amb tots els respectes que vostè és un
desgraciat, el seu futur és més negre que
el de Jordi Cruyffal Barça, això almenys
s'encarreguen de recordar-li setmana sí i
setmana també, assetjant-lo trucant-li a
la porta o per telèfon, amb molta educa
ció, això sí, només faltmia, els nous pro
fetes de l'Apocalipsi, els venedors d'as
segurances, moderns substituts dels pro
fetes bíblics.

Si els he de ser franc, tal com
estan les coses em resultava
més atractiva la divina pro
vidència

Apocalypse now

Vosté és un desgraciat i el
seu futur és més negre que el
de Jordi Cruyf al Barça

V
ostè amic lector no té la casa
assegurada? No paga el seu
soterrar d'avançada? No té un

pla de pensions? No s'ha fet Lma assegu
rança de vida?

•
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Xe, quin fum fa!

L'incineració és la pràctica
comunment utilitzada per a fer
desapareixer aquestos residus

L'incineració és la pràctica comurunent
utilitzada per a fer desapareixer aquestos
residus, que com sabem planteja. seriosos
problemes en la salubritat de l'aire, omplint
lo de particules extranyes, qlle .inevitable
ment respirem o acaben depositant-se sobre
el sol i els cultius, els efectes perni~iosos de
les quals ningú pot negar, encara que si ig1l0
rar.

A tots ens consta que durant els últims
anys, són moltes les gestions que s'han fet
per a donar-li al problema una solució satis
factòria. Però tambè ens consta que la solu
ció mai arriba, encara que no per això per
dem lésperança. Sabem que no sóm gens ori
ginals i que més prompte o més ta;'d, el pro
blema quedarà parcialment resolt, com en
altres llocs.

J.a fa uns quans an.ys que. l'administració
es proposa solucJOnar, -més bé contro
lar- el problema plantejat per l'elimina

ció dels residus sólids urbans, el que conei
xem com a fem o baslll'a.

Pertany al país de l'alzina, però només el
trobem en alzinars aclarits, i en sòls sili
cis. En alguns indrets on l'explotació de
l'alzinar és realitzada en forma extenni
nadara, l'arboç ha tingut manera d'esten
dre's fins al punt d'esdevenir abundant.

Viu a tot el nostre territori. És una
espècie de les muntanyes baixes del lito
ral mediterrani, que, això no obstant,
penetra considerablement a les contrades
occidentals europees d'influència atlànti
ca. La fusta és lm combustible mediocre.

Fotocòpies· Còpies de plànols· Enquadernacions
Còpies Color

Consumibles de la marca d'impressores HP
PI. Constitució, 5 • Tel-fax 47 5698 Benicarló

Arboç
(Arbútus
unédo)

Aquesta boira densa i espessa
_______~ que, a més d'alimentar-nos, ens

Llibreria • Papereria • Copisteria refresca la memòria per recor-
dar-nos que tenim un problema
irresolt i a més a més fa pudor

Vi U a tot el nostre territori. És
una espècie de les muntanyes
baixes del litoral mediten'ani

Florida: d'octubre a gener; fructifica
ció: al cap d'un any de la mateixa època.
Sinónims: arbocer, cirerer d'arboç.

Mentre els nostres abocadors -controlats o
no- continuen fumejant, donant senyals de
vida, i quan les condicions climatològiques
siguen propicies ens tomarà a invmr eixa
boira densa i espessa que, a més d'alimentar
nos, ens refresca la memò¡ia per recordar
nos que tenim un problema inesolt i a més a

'-- ---.J més fa pudor.

Arbret de capçada .tot
l'any verda, sovint
poc desenvolupat i

d'aspecte arbustiu; branque
tes joves enrogides i pelu
des. Fulles lluents, dretes,
lanceolades o estretament
ovades, gairebé sempre amb
la part més ambpla acostada
a l'extremitat superior,
sense pèls, finament denta
des; pecíol curt. Flors blan
ques, de coroHa petita en
fonna de geneta, i disposa-
des fent ramells curts i penjants al capda
munt de les branques. Fruit, la cirera
d'arboç, de superficie granelluda, tou i
roig a la maturitat, comestible.

ESTELLER IMPORT AUTO E5TELLER

•Benicarló
47 17 08

Vinaròs
40 07 68

Benicarló
47 17 08

Vinaròs
40 07 68

=
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Ingressos atípics

aa:;

P
er lm reaj ustament de càn'ecs a ~
li«. encara no m'ha at1'ibat la carta
d'acomiadament (la veritat és que

els he fet una mica de llàstima als nouvin
l:,'l.1tS) i, si vosté vol amOltitzar els vint
dmos que ha pagat per la revista, té una
nova opotunitat de ficar-se del fetge lle
gint aquesta pàgina.

Al futbol sempre s'han cercat
ingressos atípics.

En saber de la misericòrdia amb què
he estat regalat per la redacció, la meua
dona s'ha posat d'allò més cofoia: em
tindrà entretingut l'estoneta que escriga i,
a més a més, a casa seguiran entrant uns
ingressos atípics (poquets però segurs,
eh!) que ens vindran de primera per por
tar el xiquet als "caballitos".

AI futbol també se n'han cercat sempre
"d'ingressos atípics". Que què camal1ti és
això dels "atípics" ? Ara I'hi explicaré,
tranquil. Mire, a primera divisió ara estan
tots com a llops desfent sense esma el
pastis de les televisions, del "paiperviu" i
dels multimèdia en general. És a dir, els
clubs, a banda de les entrades usuals i
ordinàti.es de les quotes dels socis, les
taquilles, la publicitat i subvencions
diverses, procuren treure diners per altres
mitjans. Veritat que ja ho entén?

Sense anar més lluny, el Benicarló
també ha fet les seues aportacions en
aquest sentit. Així doncs, en moltes oca
sions la nostra entitat ha esdevingut allò
que podríem anomenar empresari artístic.
¡Qui no recorda el fàmilar cine a l'aire
lliure del Camp del Camí la Mar, on es
passaven unes delicioses pel'lícules de
Cantinflas i s'estrenaven tots els "espa
guetiuestern" del moment 1O les multitu
dinàties actuacions, al mateix escenari, de
l'incombustible 'Mallolo -Escobar i els
seus gennans gúita.n'ist~s (ài entranyable

Baldomero Escobar 1). r què em diuen de
l'actuació de la Mujer de Hieno que, al
bellmig del telTeny de joc, va ésser capaç
doblegar una barra de felTo de tres polza
des amb els seus femenins braços i tenint
com a únic recolzament la boca, prodigi
de dona I

La temporada passada, la
Junta Directiva va llençar-se
al "'ruedo" -literal eh- i va,
organitzar un parell de nits de
bous embolats i de vaques
afamades

Hi havia vegades que les coses sortien
bé i es feien les paus, però d'altres, el club
acabava empenyorant la meitat del pres
supost de tota la temporada.

El president amb més debilitat per l'or
ganització d'esdeveniments de semblant
mena ha estat, sens dubte, el senyor Paco
Ma.:rzal (un dels més selectes animadors
de la vida cultural actual del nostre
poble); aquest bon home tot això de trac
tar amb artistes, managers i gent de la
fàràndula en general, s'ho trobava fet i hi
ha qui diu que va ser millor "empresali
artístic" que dirigent futbolístic, que
també va ser bo, que quede clar.

Que servidor recorde Ja dalTera vegada
que el Benicarló es va posar en embolics
similars va ser amb motiu de l'actuació al
nostre poble del conjunt madrileny "La
Unión", els de "lobombremparís". El
Camp va quedar tot sembrat de brins de
pOl1'O i pots de cervesa. Això sí, no es Vall
perdre diners, que ja és prou.

La temporada passada, la Junta
Directiva va llençar-se al "'ruedo" -literal,
eh- i va organitzar un parell de nits de
bous embolats i de vaques afamades. El
nostre club va voler imitar el Torreblanca,

que pràcticaluent cobreix tot el seu pres
supost a base d'espectacles tamins, i els
directius van acabar per adonar-se'n que
no eren ni Balanyà ni Chopera i que allò
més recomanable era seguir la dita mur
ciana de "sapatero a tus sapatos".

Recordo, quan era membre de la Junta,
que ens vam passat- tota una reunió disCLl"
tint sobre la conveniència d'aniscm' 1'e
conomia del Club portant al poble el show
del grup "heavy" "Banicada". Hi havia
qui deia que era l'única t'onna possible de
salvar els estris i d'altres que afirmàvem
que perdríem fins les espardenyes. Quan
no hi ha diners un directiu de futbol és
capaç de qualsevol cosa.

Una pregunta. Si el Benicarló
hagués acceptat el fantas
magòric suborn del
Torrevieja, els ingressos
obtinguts, haurien estat "atí
pics"?

Ulla preglmta. Si el Benicarló hagués
acceptat el fantasmagòric suborn del
Torrevieja, els ingressos obtinguts, hau
rien estat "atípics"? Què li sembla, senyor
Gozalbo i Be1tran?

SIGNAT: UN-SOCI-DEL-BENI-
CARLÓ-QUE-LA- TEMPORADA
QUE-VE-ES-TREURÀ-EL-CARNET
ENCARA-QUE-ALGÚ-HAJA-ACCEP
TAT-EL-S UPOSAT-S UBOR N-DE
QUALSEVOL-DELS-EQUIPS-IMPLI
CATS-EN-LA-LLIGUETA-DE-PRO
MOCIÓ-D'ASCENS-AL-GRUp-srSÉ
DE-LA-TERCERA-DlvIsró

Goofy e hijos
(Diversió assegurada)

de divendres a dilluns

-
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Comença la segona fase sense favorit

Dificultats per al Mobel Record

J6 Àuo: GOZALBO

El Torneig de Vol ei
Platja local entra un
any més a la seua fase

decisiva. Un cop :finalitzada la
primera fase s'han classificat
un total de 8 equips pels quatts
de final.

La segona fase divideix els
equips en dos grups de 4. A
partir d'ahir dijous els dife
rents conjunts jugaran contra
tots els components del seu
grup, classificant-se els dos
millors equips de cada grup.

Les semifinals es disputa
ran el dimarts dia 23, mentre
que l'esperada final tindrà lloc
un dia després, el dimecres dia
24 de juliol.

Dels 8 equips que actual-

K:J) Àu,:x GOZALBO

Aquest no és l'any del
club de bàsquet local,
les dificultats no dei

xen d'aparèixer.

Les possibilitats del
Mobel Record de
mantenir-se a primera
divisió nacional són
escasses

Un cop el Mobel Record
Benicarló va quedar en daner
lloc del campionat femení de
primera divisió va començar a
especular-se amb la possibili
tat de seguir mantenint l'e
quip. Generalment els con
jWltS que munten de les cate
gOt'ies inferiors no tenen ni
l'estructura ni els recursos
econòmics per fer front al nou
repte. Doncs bé, aquesta pos
sibilitat s 'ha esf-t.unat gairebé
per complet ja qu la

ment estan disputant els quarts
de final n'hi ha de diverses
localitats del Baix Maestrat,
circumstància que denota la
creixent importància que va
adquirint el tomeig al llarg
dels anys. La seua consolida
ció ja és un fet més que
demostrat.

Entre els fav01its cal desta
car Ximen's, finalista de la
passada edició, ja que l'equip
campió no s'ha inscrit aquest
any. Llibreria Mulet, tercer
classificat de 1995, és un altre
dels conjunts locals que comp
ten amb més possibilitats de

Grup A
Coco's Pub
Mister Peta
Llibreria Mulet
Falopa pa la Tropa

Federació Nacional ha rees
tTUcturat la categoria de fOlma
diferent. A partir d'ara el
Benicarló passaria a estar a la
Conferència Central, on cal
dria viatjar fins la capital de
l'estat espanyol per jugar
algwls pmtits.

De moment cap represen
tmmt del club ha mmrifestat
les intencions del conjunt
benicarlando però sembla
molt difícil fer front econòmi
cmnent a unes despeses tan
grans.

Aquesta nova estmcturació
de la categOlia, quatre con
ferències a l'estil de la lliga
EBA masculina, peljudica cla
rament al Benicarló, que hau
ria de fer molts més quilòme
tres que els que feia ara pel
Principat català.

El club benicarlando està
ara a l'espectativa de conèixer
quina serà la posició que
adoptarml els diferents espòn
sors l' m1Y vinent.

fer front l'onada d'equips
forasters liderada per Oscar's i
Coco's Pub, de Vinaròs, i Pub
Delfos, de la veïna localitat
peniscolana.

L'organització va manifes
tar que espera una gran
presència de públic ja que "el
nivell dels equips classificats
és molt interessant i es
podran veure enfrontaments
molt destacats de gran quali
tat tècnica. Poc a poc el volci
va arrelant a Benicarló, aug
mentant el seu nivell". El
bon temps i l'afl uència de
turistes faran la resta.

Grup B
Oscar's
Pub Delfos
Aquest any sí
Ximen's

4a Fase del
Campionat

Social Selecte
REDACCIÓ

L a Societat local de
Pesca Esportiva "El
Mero" organitza

aquest dissabte dia 20 de
juliol la quarta Fase del
Campionat Social Selecte de
pesca.

La competició començarà
a les 20 hores i s'allargarà fins
les 2 de la matinada. La ins
cripció romandrà oberta fins
una hora abmls de l'injci del
cmnpionat.

El sOlteig dels llocs es farà
30 minuts abans de l'inici de
la prova.

El preu de cada inscripció
serà de 500 pessetes i com és
habitual la Societat de Pesca
Esportiva "El Mero" oferirà
importants trofeus als guan
yadors.

El Club
d'Handbol
fa balanç

REMÉS

El Club d'Handbol
Ben icarló va real itzar
la setmana passada Ull

balanç general de la tempora
da. Esportivament la situació
no pot ser millor, ja que l'e
quip sènior masculí va muntar
de categoria.

Es crearan dos equips
sèniors; un partici
parà a la segona divi
sió valenciana i l'al
tre ho farà a Ia terce
ra catalana

Segons ens va infonnar un
representant de la directiva
l'any vinent es crem'an dos
equips sèniors, lm d'ells s'iJ1S
criurà a la brillantment acon
seguida segona divisió
autonòmica mentre que el
segon equip disputarà la lliga
corresponent a la tercera divi
sió catalana.

D'aquesta fonna el club
benicarlando intenta donar
més sortida als joves valors,
necessitats de minuts impor
tants de joc. L'experiència
que puguen adquirir els serà
molt útil en un futur no massa
lIlmyà.

El Club d'Handbol també
va presentar el seu Butlletí
lnfonnatiu, distribuït a tots els
socis. Aquesta revista portaja
prop de mitja dotzena de
números informant la creixent
afició.

Moltes t111Clatlves, doncs,
les que s'estan movilitzant
des d'un ¡¡·lusionmlt Club
d'Handbol de Benicarló.
L'esperat ascens a segona
divisió a encetat un període
nou, on les aspiracions no
tenen límit
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Els espOlts han. donat en els dan'ers
mesos el salt definitiu, traspassant
el llindar mitològic del sexe feme

ní. Tot allò que envolta l'esport s'ha con
vettit en un negoci. La bona situació de la
premsa especialitzada, amb una cinquena
publicació estatal a punt de sOltir, n'és el
termòmetre més fiable.

L'esport, com la resta de dis
ciplines de l'ésser humà és,
una part més de la cultura
actual

L'interès pels espOlts, però, sempre
s'ha relacionat amb la incultura. El mite
de les 22 persones en roba intetior que
corren dalTere d'tma pilota per donar-li
puntades no ve de nou. Jo, res més lluny
dels m~us propòsits, no vull comparar
llna vIOlenta esmaxada de Saquille
O'Neal amb la tendresa d'uns versos acu-

rats de Fuster. Ni tan sols medir l'estratè
gia d'Antic amb la desbordamt imagina
ció de Pedrolo. No, no vull. Sortiria per
dent amb tota seguretat.

L'espOlt, com la resta de disciplines de
l'éss,er humà, és una part més de la cultu
ra actual. Allò que el fa menys desitjable
és el seu entorn, molt diferent a l'habitual.

Els afeccionats, o almenys una paJt
d'ells, no es comporten de la mateixa
forma que quan van a veure la representa
ció de fi de curs dels seus primogènits.
Fins i tot el tipus de periodisme (tòpic,
exaltat, pattidista i subjectiu) és molt
diferent. El context canvia per complet.

Però, no ho oblidem, de la mateixa
forma que hi ha melodies insufiibles o
versos que no rimen, de tant en tant tro
bem moments esportius dignes de se~' elo
f,JÍ.ats. L'esport reuneix (pot relU1ir) tots els
trets que influeixen en la creació artística.
Així trobem el titme i la bellesa, de la
música, l'estètica i l'originalitat de la pin
tura, la imaginació i la passió de l'escrip-

tura i, filant molt prim, l'encant i l'emoti
vitat de la lírica més afectiva. No s'entén
massa, doncs, l'interès per declarar tots
els esports com a trets caracte1Ístics de la
incultura personal.

Medim la capacitat intel-lec
tual segons el tipus de diari
que portem baix del braç

Sense adonar-nas-en hem tornat al
passat, quan es media la capacitat
intel'lectual de la gent pel color de la
jaqueta que vestia. Ara la medim segons
el tipus de diari que porta baix del braç.
Darwin estava equivocat: no evolucio
nem.

L'estaca
Els conductors de cotxe que obrin la p01ta
sense mirar, posant en perill la integtitat
dels ciclistes que venen pel darrere.
Esperem i no desesperem.

EMISSORA MUNICIPAL BENICARLÓ
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Anunciar-te a lM V~

només et costarà
400 pessetes

Bar Madeira
• Bocatas
• Tapas

• Sandwiches
• Hamburguesas...

Pg. Marítim, s/n
(Junto a la pista deportiva)

fi' 473892 12580 Benicarló

~
RESTAURANTE

QCQtÇ}J0

MENDEZ NUÑEZ. 85
TELEFONOS 47 00 75·47 5038

12580-BENICARLO
(CASTELLON)

L¿:¡. \I~~
el teu setmanari

compra-te'l

Passa LA V~

-



Top 10. ELS 10 BUNYOLS AGENDA CULTl/RAL

Butlleta de participacíó TOP 10 BUNYOLS

Participa en el concurs-bunyol TOP 10 BUNYOLS i podràs guanyar llil merave
llós viatge a l'ennita del Socors de Càlig, durant un cap de setmana, T'ho passaràs
de conya.
Vota la foto-bunyol que consideres més abe1Tllilt a Benicarló.

-,-l~~~~~~_.__~_~~_
2

3
~~~----_.

Apartir d'aquesta setmana L.:. V....
realitzarà, amb l'ajuda dels vos
tres vots, un rànquing setmanal

amb les millors fotodenímcies. El nostre
particular Top 10 de bunyols intentarà,
doncs, mostrar el sentiment general dels
ciutadans i de les ciutadanes de
Benicarló.

1. Claveguera del Gurugú. El pri
mer Top 10 d'aquesta secció no podia
ser lm altre que el mite de les clavegue
res del Gurugú. Molts encara pensen que
no existeixen, ens trobem amb lm cas
nou d'Expediente X?

2. El mur de la vergonya. També és
conegut com el bímquer nuclear que pro
bablement utilitzaran (esperem que no)
els de Conselleria quan explote la

Tercera Guena Mundial (quan els mari
ners es fàrten de les seues xapuces).

3 L'entrada sud per la N-340.
Aquesta peculiar i rebuscada entrada,
situada just davant del la Guàrdia Civil,
és un avís, un senyal de precaució que
anticipa al conductor dels perills que es
trobarà pel municipi.

4. Les columnes situades al mig de
les voreres. La moda s'ha introduït amb
força i tothom col· laca una columna al
xamfrà del seu edifici.

5. La façana pluriestilística de
Ferreres Bretó. Recordeu convina tots
els llitS: romànic, càrstic, filatèlic... , i
gòtic.

Per aquesta setmana ja n'hi ha prou,
la setmana vinent apareixerà el Top 10
complet amb l'ajuda dels vostres vots.

ExposCló: "LA TAUROMAQUIA"

Fins el21 dejuliol estaran exposats
a la Caixa Rural un conjunt de gra
bats de Francisco de Goya editats
l'any 1921. Organitza: Centro
Aragonés de Benicarló.

TV PREMI DE POESiA "FLOR

NATURAL DE BE ICARLÓ"1996

Les persones interessades a partici
par en aquest premi tenen fins a les
14,00h. del dia 31 de juliol per pre
sentaJ' els seus poemes. Les bases es
poden recollir a l'Ajuntament de la
ciutat. Organitza: Organisme
Autònom de Cultura.

IX PREMIS ALAMBOR

L'Associació Cultural Alambor
convoca els següents premis:
Contes, Assaig Breu i Investigació
Idiomàtica. El termini d'admissió
d'originals finalitzarà el 30 se
setembre de 1996. La dotació
econòmica dels premis serà de 310
ecus (o 50.000 ptes). Organitza:
Associació Cultural Alambor.

XXVIII CERTAMEN DE PINTURA

"CIUTAT DE BENiCARLÓ"

Primera Biennal d'aquest certamen.
El telmini per a presentaJ" les obres
finalitzarà el 31 de juliol. Els inte
ressats podreu trobar les bases d' a
questa convocatòria a l'Ajuntament
de la ciutat. Organitza: Organisme
Autònom

4

Retalla aquesta butlleta i envia-la a: IOr la BUNYOLS
La Veu de Benicarló, ci Sl. Fi~ancesc, 95 • J2580 Benicarló

CAMPAMENT 96 RECICLATGE I
ECOLOGIA

Estada a l'Alberg de "La Surera"
d'Almedijar (Castelló) durant la 2a
quinzena d'agost. Per a xics i xiques
de 9 a 15 anys. Telèfon: 96
168.85.56 Organitza: Escola de
Tallers Itinerant.
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iÓ JOAN GREGORI ALBIOL
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Festes d'a 1818 1

N
ingú que l'haja contemplada no negarà que la proces
só del Corpus, salvats el seu simbolisme i la fe dels
qui la sostenen, va ser un espectacle escalTansit. Diu

que les autoritats civils estaven de concili en un l~as de la con
tomada, ignorants de quin és el seu lloc en una tradició -ara
mateix no faig al·lusió a les creences de què sovint es presu
meix- que molts pobles i ciutats s'esforcen a recuperar i a
celebrar d'una manera més autèntica. Penso que carregar la
responsabilitat de l'event sobre la il'lusió dels pocs verns que
ornamenten els caners i el nerviosisme d'aquelles xiquetes
embotides en blanc deu provocar una agradable sensació
d'haver complit. Ah! i encara m'oblidava que també comptem
amb els gegants i llliS nans que, com que la refonna educativa
ja els arriba granadets, no aprendran mai a dansar el ball de les
Placetes. No m'he referit a València, exemple de com es pot
restaurar una manifestació de cultura popular tan imp01tant
com són les processons de Corpus, ni a Morella, on cada
Sexenni, s'afegeix uua dansa o un pas rescatat de l'oblit amb
cma d'artesà, ni a TOltosa, que amb quatre pams de murada i
dos draps acolorits és capaç de prof:,rramar una setmana del
Renaixement amb fantasies animades i tot. No. Estic parlant
del nostre poble, disculpeu, la nostra ciutat, que per alguna
cosa durant les Gennanies ens posàrem al costat dels vence
dors. Aquest poble que presumeix de religiós i de torero. A la
vista d'açò, vull recordar un episodi en què els representants
dels ciutadans van esmerçar temps i diners a endegar una cele
bració que clarament els sobrepassava. I ho van aconseguir.

Uns nans que, com que la reforma educativa
ja els arriba granadets, no aprendran mai a
dansar el ball de les Placetes

Quan el mestre Vicent Carbó, el seu fill i el gendre, Gaspar
Castarruelles, van donar per finalitzada l'obra grossa -de la
nostra panoquial, el 1743, la Reserva del Santissim i la imat
ge del patró encara van ocupar durant setanta-cinc anys 1m
lloc provisional. El 1818, el remat de l'altar major, valorat per
Madoz en 10.000 duros de l'època, va significar per al poble
un motiu especial de joia i per a l'Església l'ocasió d'exalçar
amb. solemnitat el misteri eucarístic. Així va ser que les festes
pau'onals d'aquell any es van consagrar a la celebració de l'es
deveniment i, salvades les distàncies, hi van concóner molts
dels elements que eren característics d'una festa de Corpus.
Val a dir sobre aquest aspecte que, igual que es va preservar
una estètica banoca rebaixada en edificis com el nostre de
sant Bartomeu, també els espectacles de caner, sobretot els de
caràcter rebgiós, han estat i són encara recialles de l'explosió
ornamental i al'legòrica de la festa banoca.

En aquella ocasió, l'organització dels actes va tenir ocupa
da la Junta Municipal i els diversos comissionats fins que hom
va poder redactar un Quaderna de Fiestas en obsequio del

Patrono San Bartolomé y su colocación en el Nuevo A/tar
Mayor y traslación al mismo de la Reserva (AHM, c. 180). Hi
resta constància documental de les reunions de treball a partir
de l' li de juliol, data en què es va prendre el següent acord:
Se determina las procesiones de la Reserva para por la maña
na del dia de San Bart%mé, nuestro patrón, y la de esse por
la tarde. La de los Santos Martires. el segundo dia y la del
Devoto () JÍnimas. del tercero.

Salvades les distàncies, hi van concórrer
molts dels elements que eren característics
d'una festa de Corpus

En la mateixa sessió van ser nomenats els veïns que havien
de promoure i arranjar imvenciones licitas y onestas per a la
solemnitat. Així doncs, l'ornamentació del can'er Major va
quedar encomanada a José Antonio Solà, Agustín Simó, José
Forés, .José Antonio Sanjuan i José Antonio Gellida, entre
altres, menu-e gue lUl aJu-e grup de notables s'ocuparien de la
organització dels llauradors i alu'es gremis p1incipals: .Joaquúl
Valverde, José Fibla, boter, Francisco Peynado i Gerónimo
Esteller major. Aquest últim, Gerónimo Esteller Senar (1792
1877), havia d'instal-lar Wl magatzem de panís, oli, gau'ofes i
blat de l'Aragó a mitjan dècada dels 30 per a convertir-se, amb
el pas del temps, en el pilar d'tma de les famílies més podero
ses en la comercialització de vins.

L'autonomia dels veïns que hi coI·laboraven estava subjec
ta als regidors comissionats per l'Ajuntament en cada cas:

Para la música y dirección de calles, los Señores Alcalde
Mayor (Ignacio Sansano Guzman) i Diputada Febrer.

Para elmejor orden de las Ymbenciones y Danzas en toda
clase de gremios, a los Señores Regidor Decano y Segundo.

Para lasfiestas de Yglesia en la misma y exterior de ella,
con conformidad del SeFlor Cura y Clero. a los Señores
Síndica Procurador General y diputado primera.

Y para los toros y.fuegos (..) la ¡¡cencia a los Señores
Regidor 30 y 40Y Síndico Personero.

I

I

'--------------------------------------
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